

EEX-Handelsergebnisse im August: Strommärkte für Deutschland, Niederlande und Südosteuropa mit deutlich zweistelligem Wachstum

Im August 2019 hat die European Energy Exchange (EEX) das Volumen am Strom-Terminmarkt im Vergleich zum Vorjahr um 4 Prozent auf 282,2 TWh gesteigert (August 2018: 271,3 TWh). Das größte Wachstum von 62 Prozent verzeichnete die EEX am Strommarkt für die Niederlande mit einem Handelsvolumen von 2,1 TWh (August 2018: 1,3 TWh). An den Märkten für Mittel- und Südosteuropa stieg das Handelsvolumen um 50 Prozent auf 15,5 TWh (August 2018: 10,4 TWh). Den größten Beitrag zum Gesamtvolumen leistete der deutsche Phelix-DE Markt. Hier wurden 193,8 TWh gehandelt und damit 28 Prozent mehr als im Vorjahr (August 2018: 151,0 TWh).

Emissionsrechte

Am Emissionsrechtemarkt der EEX betrug das Volumen im August 68,5 Mio. Tonnen CO₂ (August 2018: 252,1 Mio. Tonnen CO₂). Die Primärmarktauktionen trugen 29,2 Mio. Tonnen CO₂ zum Gesamtvolumen bei. Am Sekundärmarkt belief sich das Volumen auf 39,3 Mio. Tonnen CO₂ (August 2018: 212,4 Mio. Tonnen CO₂).

Agrarprodukte

Im Monat August belief sich das Volumen im Segment Agrarprodukte auf 6.239 Kontrakte (August 2018: 6.257 Kontrakte). Das Volumen in Veredelungskartoffeln betrug 5.038 Kontrakte (entspricht

125.950 Tonnen Warenäquivalent). Der Terminmarkt für Milchprodukte erreichte ein Volumen von 1.201 Kontrakten (entspricht 6.005 Tonnen Warenäquivalent).

Fracht

In Futures auf Frachtraten hat die EEX im Juli ein Volumen von 3.514 Kontrakten erreicht und somit den Wert des Vorjahres nahezu vervierfacht (August 2018: 880 Kontrakte).

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist die führende europäische Energiebörse. Sie entwickelt, betreibt und vernetzt sichere, liquide und transparente Märkte für Energie und energienahe Produkte. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Die EEX gehört zur Gruppe Deutsche Börse.

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London)
presse@eex.com | www.eex.com
Augustusplatz 9 | D-04109 Leipzig

EEX – Monatsreport für die Ergebnisse im August 2019

Strom-Terminmarkt	Monatsvolumen	Monatsvolumen – Vorjahr
	MWh	MWh
Gesamt	282.227.568	271.262.332
Phelix-DE-Futures	193.801.957	151.046.020
Phelix-AT-Futures	335.343	233.334
Phelix-DE/AT-Futures	465.552	1.950.333
French-Futures	21.384.556	24.734.699
Italian-Futures	33.814.196	40.347.197
Spanish-Futures	8.720.863	4.101.181
Dutch-Futures	2.130.826	1.312.715
Mittel-/Südosteuropäische Märkte	15.522.017	10.351.740
Weitere Märkte	1.147.758	845.613
Optionsmärkte	4.904.500	36.339.500

CO₂-Emissionsrechte	Monatsvolumen	Monatsvolumen – Vorjahr
	Tonnen CO ₂	Tonnen CO ₂
Gesamt	68.531.500	252.051.000
EUA-Spotmarkt	34.297.500	49.886.000
- davon: Primärmarktauktionen	29.219.500	39.695.000
- davon: Sekundärmarkt	5.078.000	10.191.000
CER-Spotmarkt	5.000	7.000

EUA-Futures	32.129.000	72.308.000
EUA-Optionen	2.100.000	129.850.000

Agrarprodukte	Monatsvolumen	Monatsvolumen – Vorjahr
	Anzahl Kontrakte	Anzahl Kontrakte
Gesamt	6.239	6.257
Veredelungskartoffeln	5.038	4.111
Milchprodukte	1.201	2.146

Global Commodities	Monatsvolumen	Monatsvolumen – Vorjahr
	Anzahl Kontrakte	Anzahl Kontrakte
Futures auf Frachtraten	3.514	880

EEX Trading Results in August: Clear double-digit growth in power markets for Germany, the Netherlands and South-Eastern Europe

In August 2019, the European Energy Exchange (EEX) increased its volume on the power derivatives market by 4% to 282.2 TWh compared to the previous year (August 2018: 271.3 TWh). The Dutch power market recorded the largest growth rate of 62% with a volume of 2.1 TWh (August 2018: 1.3 TWh). On the markets for Central- and South-Eastern Europe, trading volumes increased by 50% to 15.5 TWh (August 2018: 10.4 TWh). The German Phelix-DE market contributed the largest share to the overall volume at 193.8 TWh and a year-on-year increase of 28% (August 2018: 151.0 TWh).

Emission Allowances

In the EEX emissions trading market, the volume amounted to 68.5 million tonnes of CO₂ in August (August 2018: 252.1 million tonnes of CO₂). The primary market auctions contributed 29.2 million tonnes of CO₂ to the total volume. In the secondary market, the volume amounted to 39.3 million tonnes of CO₂ (August 2018: 212.4 million tonnes of CO₂).

Agricultural Products

In August, the volume in agricultural products amounted to 6,239 contracts (August 2018: 6,257 contracts). The volume in processing potatoes amounted to 5,038 contracts (equivalent to 125,950 tonnes of goods equivalent). The derivatives market for dairy products reached a volume of 1,201 contracts (equivalent to 6,005 tonnes of goods equivalent).

Freight

EEX trading volumes in freight increased almost 4-fold with 3,514 lots traded in August '19 (August 2018: 880 lots).

The **European Energy Exchange (EEX)** is the leading energy exchange in Europe which develops, operates and connects secure, liquid and transparent markets for energy and related products. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, EEX offers contracts on Power and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX is part of Deutsche Börse Group.

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London)
presse@eex.com | www.eex.com
Augustusplatz 9 | D-04109 Leipzig

EEX – Monthly Figures Report for August 2019

Power Derivatives Market	Monthly volume MWh	Monthly volume – previous year MWh
Total	282,227,568	271,262,332
Phelix-DE Futures	193,801,957	151,046,020
Phelix-AT Futures	335,343	233,334
Phelix DE/AT Futures	465,552	1,950,333
French Futures	21,384,556	24,734,699
Italian Futures	33,814,196	40,347,197
Spanish Futures	8,720,863	4,101,181
Dutch Futures	2,130,826	1,312,715
Central/South-Eastern European Markets	15,522,017	10,351,740
Further markets	1,147,758	845,613
Options markets	4,904,500	36,339,500

CO₂ Emissions Market	Monthly volume tonnes of CO ₂	Monthly volume – previous year tonnes of CO ₂
Total	68,531,500	252,051,000
EUA Spot Market	34,297,500	49,886,000
- thereof: Primary Market Auctions	29,219,500	39,695,000
- thereof: Secondary Market	5,078,000	10,191,000
CER Spot Market	5,000	7,000
EUA Futures	32,129,000	72,308,000

EUA Options	2,100,000	129,850,000
-------------	-----------	-------------

Agricultural Products	Monthly volume Number of contracts	Monthly volume – previous year Number of contracts
Total	6,239	6,257
Processing Potatoes	5,038	4,111
Dairy Products	1,201	2,146

Global Commodities	Monthly volume Number of contracts	Monthly volume – previous year Number of contracts
Freight Futures	3,514	880